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DAMES EN HEREN, 
 
De Commissie voor Welzijn, Volksgezondheid en 
Gezin besprak op 4 december 2007 het voorstel van 
resolutie van de dames Vera Van der Borght en An-
ne Marie Hoebeke, de heer Tom Dehaene, mevrouw 
Vera Jans, de heer Bart Van Malderen en mevrouw 
Helga Stevens betreffende de creatie van opvang-
plaatsen en een snelprocedure voor personen met een 
snel degeneratieve aandoening (SDA). 

1. Toelichting door mevrouw Vera Van der 
Borght, indiener 

Mevrouw Vera Van der Borght herinnert eraan dat 
de Vlaamse Regering eind vorig jaar, op voorstel 
van mevrouw Vervotte, toenmalig minister van Wel-
zijn, Volksgezondheid en Gezin, beslist heeft om een 
snelprocedure in te voeren voor mensen met een snel 
degeneratieve aandoening (SDA) die een persoonlijk 
assistentiebudget (PAB) aanvragen.  
 
De indieners van deze resolutie pleiten voor een 
gelijksoortige procedure voor de residentiële en se-
miresidentiële zorg. Daarenboven vragen ze om, 
specifiek voor patiënten die lijden aan een SDA, een 
aantal opvangplaatsen te creëren in tehuizen voor 
nursing en kortverblijf.  
 
Op een gegeven moment in het verloop van de ziekte 
blijkt een PAB immers onvoldoende, zeker voor 
alleenstaande patiënten. Doordat hun ziekte snel 
evolueert, kunnen ze uiteraard niet de gewone pro-
cedure met de bijbehorende wachtlijsten volgen. Via 
een snelprocedure zou hun aanvraag binnen de drie 
maanden kunnen worden afgehandeld. Ze denkt dat 
men dat moet doen, uit respect voor de betrokkenen.  
 
Een snelprocedure voor residentiële opvang heeft 
uiteraard alleen zin als er ook voldoende opvangmo-
gelijkheden zijn. Volgens de ALS-liga (amyotrofi-
sche laterale sclerose) is er behoefte aan extra plaat-
sen, zowel nursingbedden als plaatsen in tehuizen 
voor kortverblijf. Zo kunnen patiënten de gepaste 
residentiële opvang krijgen. Sinds kort kunnen ze 
trouwens ook tijdelijk kortverblijf en logeerfunctie 
inkopen met het PAB-budget.  
 
Met deze resolutie vragen de indieners aan de 
Vlaamse Regering om ervoor te zorgen dat personen 
die getroffen zijn door een SDA via een snelproce-
dure de hoogste urgentiecode krijgen, naar analogie 
met de snelprocedure PAB. Ze vragen ook om er-
voor te zorgen dat er in de voorzieningen van het 
Vlaams Agentschap voor Personen met een Handi-
cap (VAPH) voldoende aangepaste logeermogelijk-
heden en kortopvangmogelijkheden zijn om perso-
nen met een SDA gepaste en tijdige opvang te bie-

den. Ten slotte vragen ze om via de uitvoeringsricht-
lijnen zorgregie, specifieke protocollen noodsituatie, 
te garanderen dat personen met een SDA die in aan-
merking komen voor een aanbodsvorm van het 
VAPH, snel een aangepaste opvang kunnen krijgen. 
Uiteraard moet het uitbreidingsbeleid erop gericht 
zijn dat die zorggarantie effectief kan worden gerea-
liseerd, rekening houdend met de specifieke ziekte-
patronen.  
 
In naam van de mensen met een SDA dankt ze de 
collega’s die dit voorstel van resolutie mee hebben 
ingediend. Ze hoopt dat het voorstel van resolutie 
unaniem zal worden goedgekeurd.  

2. Bespreking 

De heer Bart Van Malderen had graag de reactie van 
de minister op dit voorstel van resolutie vernomen. 
Eventueel kunnen hierover natuurlijk nog vragen om 
uitleg worden ingediend.  
 
Als mede-indiener is hij het uiteraard volledig eens 
met de tekst en met de motivering. In de toelichting 
wordt er expliciet verwezen naar ALS, maar ui-
teraard heeft dit voorstel van resolutie betrekking op 
een bredere groep van SDA’s.  
 
Het derde luik van het voorstel van resolutie vraagt 
dat de zorggarantie die deze mensen met een zeer 
kort levensperspectief absoluut nodig hebben, effec-
tief zou worden gerealiseerd in het uitbreidingsbe-
leid. Daarbij moet rekening worden gehouden met 
de specifieke ziektepatronen. Hij pleit ervoor dat 
men zich niet zou beperken tot de lijst van SDA’s 
die vandaag wordt gehanteerd. Op die lijst wordt een 
achttal ziekten vermeld. Als men zich daartoe be-
perkt, gaat men natuurlijk niet mee met de evoluties 
in de medische sector: namen veranderen en er wor-
den nog steeds bijkomende SDA’s gevonden. Hij 
benadrukt dat de patiënt en de zorggarantie centraal 
moeten staan.  
 
De heer Tom Dehaene staat als mede-indiener ui-
teraard ook achter het voorstel van resolutie. Hij 
dankt de initiatiefnemers. Hij vindt het belangrijk dat 
dit thema onder de aandacht wordt gebracht.  
 
Hij vindt het ook belangrijk om niet pathologiege-
richt te werken. Als de Vlaamse Gemeenschap spe-
cifieke instellingen zou erkennen, exclusief voor 
patiënten met een bepaalde pathologie, dan zou dat 
volgens hem een gevaarlijk precedent zijn. Hij is blij 
met de formulering van het voorstel van resolutie. Er 
wordt voldoende aandacht besteed aan SDA’s. Hij is 
ervan overtuigd dat de minister daar de juiste invul-
ling aan zal geven. Het is aan de eventuele initiatief-
nemers om naderhand, als ze de erkenning hebben 
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gekregen, te bepalen aan welke pathologieën ze de 
voorkeur geven. Daarmee moet de Vlaamse overheid 
zich niet bezighouden.  

3. Stemming  

Het voorstel van resolutie wordt unaniem aangeno-
men met 8 stemmen.  
 
 
De verslaggever,         De voorzitter, 
 
Trees                Luc 
MERCKX-VAN GOEY           MARTENS 
 
 

 
 


